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RESUM CONSELL DE SALUT 

Data: 31 de gener 

Hora: 16,30 h 

Lloc: Seu del Districte, Plaça Orfila, Sala A. Cortines 

 

Assistents: 

-Consorci Sanitari (Jordi Armengol) 

-Agència de Salut (Lucía Artazcoz) 

-Equips d’atenció primària  (Jordi Acezat, Joan Juvanteny, Alex Arregui, Montserrat Ortiz i 

Beatriz Escarihuela), Centre d’Atenció Intermèdia Isabel Roig (Fina Bonet, delegada per Josep 

Ortega), CSMIJ Sant Andreu (Claudi Paz), CSMA Sant Andreu (Francesca Asensio), Farmàcia 

(Mercè Rius), Hospital Vall d’Hebró (Glòria Gálvez), Equip Atenció Pediàtrica territorial 

Casernes (Israel Caro). 

-Farmàcies (Mercè Rius)  

-Entitats: AVV Bon Pastor (Josep Maria Fanlo), AVV Congrés Indians (Enric Barris),  AVV La 

Sagrera ( Antonio Ibañez), Comissió Salut Sant Andreu (Angels Marro i Blanca Port), AVV Sant 

Andreu Palomar (Maria Guàrdia), Grup de gent gran Sant Andreu (Carmen Santana), GAG 

(Xose Benito), Fundació Vidal i Barraquer (Josep Parés) i Grup de treball de gent gran del 

Districte de Sant Andreu (M. Rosa Martínez) 

-Districte: consellera de salut (Isabel Loscos), grup municipal d’ ERC (Xavier Cussó) i grup 

municipal de Barcelona en comú (Sònia Abella). 

Actua com a secretari en funcions, Lucas M. Martínez (DSPiT) 

Temes tractats: 

0.-Benvinguda 

La consellera de Salut dona la benvinguda als assistents i aprofita per a reconèixer públicament 

la dedicació de la directora dels Programes de Salut, Pilar Solanes, actualment jubilada. 

Recorda també els objectius del consell i anima a les entitats a participar-ne activament. 

1.-Informe de Salut Barcelona 2021 

Lucía Artazcoz, Directora de Promoció de la Salut de l’Agència de Salut Pública de Barcelona, 

presenta l’ Informe de Salut 2021 (document adjunt). Destaca entre d’altres els següents: 

- 1 de cada 5 famílies viuen en un habitatge inadequat 
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- 1 de cada 5 persones tenen dificultat per pagar la llum, l’aigua o el gas 

- Arrel de la COVID 19 ha augmentat el malestar emocional , especialment a classes 

socials desfavorides 

- Ha incrementat el número de dones que consumeix psicofàrmacs 

- I s’està recuperant el ritme de diagnòstics de malalties cròniques respecte a l’època 

pre-COVID 19 

2.-Presentació de l’entitat GAC (Grup d’Amics Gais, Lesbianes, Transsexuals i Bisexuals) 

Xose Benito presenta l’entitat, que ja fa més de 14 anys de recorregut,  explicant que el seu 
objectiu és  ajudar a construir una societat millor i més justa basada en la igualtat de drets per 
a tothom on els diversitats siguin l considerades un valor i no una causa de discriminació. 
Treballen per ser un referent social a l’hora de generar discurs sobre els drets de les persones 
LGTBI en el marc dels drets fonamentals i un espai de trobada, reflexió i Acompanyament al 
Col·lectiu .Com a valor principal de la seva acció és el  Compromís social amb el col·lectiu LGTBI 
i amb tota la societat perquè una comunitat més igualitària és una societat més Acollidora i 
generosa per a tothom. Explica que dintre de l’entitat hi ha una comissió de salut. I realitzen 
un programa molt ampli d’activitats, com per exemple tallers emocionals, punt d’informació i 
assessorament, presentació de llibres, exposicions,... . La seu de l’entitat és al Recinte de Fabra 
i Coats. 

3.-Presentació de les campanyes de salut de les farmàcies del Districte 

Mercè Rius, coordinadora de Farmàcies del Districte de Sant Andreu , explica el volum 
d’establiments als diferents barris. S’acompanya d’un document (adjunt al resum) on s’explica 
que el concepte de farmàcia ha evolucionat. La xarxa de farmàcies al Districte es composa de 
71 establiments. Presenta la cartera de serveis centrades en la promoció de la salut, la 
prevenció de malalties, activitats assistencials i activitats comunitàries.  Ressalta la iniciativa del 
Sistema Personal de Dosificació, el programa de Farmaserveis (digitalització de la farmàcia 
comunitària) , el programa d’ educació sanitària (obert a escoles, equipaments i entitats) i la 
Targeta cuidadora. 

4.-Reorganització dels equips d’atenció primària i incorporació de nous professionals  

Jordi Armengol (Consorci Sanitari BCN) informa de l’aposta per a millorar l’accessibilitat a 
l’atenció primària, reduir les llistes d’espera per intervenció quirúrgica i prioritzar alguns 
especialitats clau (otorrinolaringologia, cirurgia i traumatologia) , connectat on line  . S’adjunta 
un document explicatiu. I ens emplacem per a una propera sessió un explicació més en detall.  

De forma paral·lela, l’ Equip d’ Atenció Primària de Casernes presenta (veure document adjunt) 
un anàlisi dels motius de la demanda de visita mèdica per promoure criteris que permetin 
agilitzar el procés. Així per exemple segons el motiu de la visita s’agilitzarà més o menys per a 
garantir la millora resposta en funció de la necessitat detectada 
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5.-Precs i preguntes 

Angels Marro (comissió veïnal de salut de Sant Andreu) reflexiona sobre que el procés 
d’incorporació de les noves figures professionals als CAP’s és encara incomplert, demana més 
concreció, amb especial incidència de la situació dels “fisios”. Pregunta també per la situació 
del CAP de la Sagrera i el de Congrés. També demana més informació sobre el centre Isabel 
Roig. Enric Barris (AVV Congrés) reitera tenir més informació sobre el CAP Congrés). J.Maria 
Fanlo (AVV Bon Pastor) pregunta al Consorci si considera que l’ampliació del CAP del Bon 
Pastor no és prioritari, quan creu que és molt important, i més tenint en compte les futures 
urbanitzacions del barri. Angels Marro pregunta a la coordinadora de farmàcies del districte si 
han detectat què hi hagin persones que no poden assumir la despesa que suposa la compra de 
medicaments. I per últim Enric Barris demana que com a Districte es participi en el seguiment 
del Centre de Cotxeres. 

Es contesta que es convocarà a una reunió entre el Districte, el Consorci i entitats dels barris 
del Congrés i del Bon Pastor per actualitzar la informació respecte als futurs  CAP’s respectius. 
Tanmateix s’acorda que es faci una reunió monogràfica sobre el Centre Isabel Roig . Respecte a 
la pregunta de si des de les farmàcies s’ha detectat problemes a l’hora de pagar els 
medicaments, la coordinadora informa que quan sorgeixen aquestes situacions es deriven a 
Serveis Socials. 


